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Nybygg for Kulturhistorisk museum

Hovedproblemstilhinger i saken:
Kunnskapsdepartementet (KD) offentliggjorde 3.5.2012 rapporten til det internasjonale
ekspertutvalget om risiko ved flytting av vikingskipene og gjenstander fra vikingskipsfunnene.
Samme dag lanserte KD en pressemelding hvor det heter: ?Vikingskipenem? bli p? Bygd?y?.

F?lgende alternativ for en total museumsutbygging gjensto:
? Vikingtidsmuseum p?Bygd?y ? det ?vrige museet i Sentrum (Historisk museum +

Tullinl?kka)
? Vikingtidsmuseum p?Bygd?y ? det ?vrige museet i Bj?rvika

I m?tet 19.6.2012 ba styret Universitetsdirekt?ren om ? arbeide for ? f? avklart muligheten for
en utbygging under Tullinl?kka og muligheten for ? oppn? en egnet tomt i Bj?rvika for dernest ?
komme tilbake til styret med anbefaling av tomtevalg.

Oslo kommune, Plan- og bygningsetaten har nylig avholdt offentlig h?ring av Jernbaneverkets
reguleringspianforslag for Follobanen. Det foresl?s at hele tomteomr?det for KHM i Bj?rvika
avsettes til jernbaneform?l. Det m? antas at myndighetene anser utbygging av Follobanen som et
meget sterkt samfunnsbehov. Det vil si at utbyggingsmulighetene p? avsatt omr?de for nybygg
for KHM i Bj?rvika ikke lenger er til stede.

FORSLAG TIL VEDTAK:

Universitetsslyret anser at muligheten for a etablere et nybyggfor KHMp? det planlagte
tomteomr?det i Bj?rvika ikke lenger er til stede.

Styret opprettholder anbefalingen om utvikling av et vikingtidsmuseum pa Bygd?y i
samsvar med anbefalingen i styrem?tet 19.6.2012.

Universitetsslyret vil i tillegg anbefale at Kulturhistorisk museum utvikles pa Tullinl?kka,
med arealer under Tullinl?kka, og rehabilitering av Historisk museum.

Vedlegg: Notat av 09.10.2012 fra Universitetsdirekt?ren

Universitetsdirekt?ren
Universitetet i Oslo
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Nybygg for Kulturhistorisk museum

Oppsuinmering
Universitetsstyret vedtok i m?te 19. juni 2012 ? g? inn for utbygging av et vikingtidsmuseum
p? Bygd?y.

Inntil nylig har det v?rt uavklart om det er mulighet for ? oppn? en egnet tomt i Bj?rvika p?
grunn av usikkerhet omkring hvor mye av den planlagte tomten for KHM som vil bli belagt
av nytt dobbeltspor mellom Oslo S og Ski (Follobanen). Plan- og bygningsetaten (PBE) har
nylig gjennomf?rt offentlig h?ring av Jembaneverkets reguleringspianforslag. PBE
konstaterer at planene for et nybygg for KFIM ikke vil kunne gjennomf?res dersom
foreliggende plan for Follobanen vedtas. Universitetsdirekt?ren anser derfor at muligheten for
? etablere et nybygg for KHM p? planlagt tomteomr?de i Bj?rvika ikke lenger er til stede.

Bakgrunn
Tidligere saksgang i planleggingen kan oppsummeres som f?lger:

? 11.12.2001 - Det akademiske kollegium orienteres om innstillingen fra den
kollegieoppnevnte komit?enom ? g? inn for bygging av et nybygg for Kulturhistorisk
museum (KHM) ved Middelalderparken p? S?renga (senere benevnt Bj?rvika)

? 20.12. 2006 - Universitetsstyret fatter vedtak om ? slutte seg til KHMs anbefaling om
at vikingskipene og de ?vrige funneneflyttesfra Vikingskipshuset til et nytt museum i
Bj?rvika

? Perioden 2007 til 2009 - KD utarbeider, i Å·ÖÞ±ÔÚÏßÂòÇò_Å·ÖÞ±Í¶×¢ÍøÕ¾ÍÆ¼ö@med UiO, konseptvalgsutredning
(KS 1) for f?lgende museumskonsepter:

o Vikingtidsmuseum p? Bygd?y, det ?vrige museet p? T?yen (for ? Å·ÖÞ±ÔÚÏßÂòÇò_Å·ÖÞ±Í¶×¢ÍøÕ¾ÍÆ¼ö@e
med Naturhistorisk museum)

o Hele museet p? Bygd?y, samlokalisert med Norsk Folkemuseum
o Hele museet p? Tullinl?kka
o Hele museet i Bj?rvika

Kunnskapsdepartementet vurderte i 2009 Bygd?y- og Bj?rvika-alternativene som de beste.
Ekstern kvalitetssikrer, Metier og M?reforsking, anbefalte at man gikk videre med Bygd?y-
alternativet.

Den efterf?lgende prosessen kan oppsummeres som f?lger:
? H?sten 2010 - KD oppnevner et internasjonalt ekspertutvalg for ? vurdere risiko ved

eventuell flytting av vikingskip og gjenstander fra Bygd?y til Bj?rvika
? 6.12.2011 - Universitetsstyret fatter vedtak om at ?Universitetsstyretgir

Universitetsdirekt?ren anledning til a diskutere alternative utbyggingskonseptfor
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Kulturhistorisk museum uavhengig av styrets tidligere vedtak omflytting av
vikingskipene?

? KD offentliggj?r 3.5.2012 rapporten til det internasjonale ekspertutvalget om risiko
ved flytting av vikingskipene og gjenstander fra vikingskipsfunnene. Statsr?d Kristin
Halvorsen uttaler p? pressekonferansen i Vikingskipshuset: ?Vikingskipenema blipa
Bygd?y? ... ?deter stor risiko med aflytte skipene og de konserverte gjenstandene til
Bj?rvika. Deres (ekspertutvalgets) tilrading er a utvikle vikingsamlingen p?Bygd?y?

? 19.6.20 12 ? Universitetsstyret fatter f?lgende vedtak: ?BasertpaKDs anbefaling om
at vikingskipsamlingen ma blipa Bygd?y vil Universitetsstyret ga inn for utbygging av
et vikingtidsmuseum p? Bygd?y. Universitetsdirekt?ren bes om snarest mulig a
utarbeide konkrete utbyggingsplaner som presenteresfor Universitetsstyret.

Universitetsstyret vil avvente a gi Kunnskapsdepartementet anbefaling om lokalisering
av det ?vrige museet inntil mulighetene for en utbygging under Tullinl?kka og
mulighetene for a oppna en egnet tomt i Bj?rvika er n?rmere avklart.
Universitetsdirekt?ren bes om a arbeide for afa avklart tomtenes
utbyggingsmuligheter og komme tilbake til styret med anbefaling om tomtevalg?

Alternativ Bygd?y ? Sentrum ? ?kern
Vikingtidsmuseum p? Bygd?y
Basert p? KDs konklusjon om at vikingsamlingen skal forbli p? Bygd?y, har UiO tilpasset
romprogrammet fra KS 1-utredningen for utbyggingsalternativet Bygd?y ? Sentrum ? ?kern.
Inklusive dagens utstillingsareal i Vikingskipshuset, planlegges arealer for nye utstillinger
(faste og tempor?re), l?ring, foredrag, kaf?,butikk m.m.. Samlet programmert areal utgj?r
ca 7 000 m2 netto. Dette vil tilsvare ca 12 000 m2brutto.

Utbygging p? Bygd?y vil kreve ny regulering av tomten, som eies av UiO.

Museet i Sentrum
I analysene for fordeling av museumsareal mellom Bygd?y og Sentrum, foresl?s at utstillings
og publikumsfunksjoner legges til Historisk museum, brutto areal p? ca 8 200 m2. Dette vil
inneb?re en omfattende rehabilitering av Historisk museum.

Videre foresl?s et nybygg under Tullinl?kka pa ca 10 000 m2 brutto med faste og tempor?re
utstillinger, auditorium og undervisningsrom, kaf?,butikk m.m.

Utbygging under Tullinl?kka vil kreve ny reguleringsplan. Utnyttelse av Tullinl?kka er ogs?
ber?rt i utredningene for alternative tomtemuligheter for nytt Munchmuseum.

I tillegg arbeider UiO med et prosjekt for ? samle Det juridiske fakultet, som i dag er spredt pa
7 forskjellige steder i sentrum. UiOs interesse er ? samle aktiviteten i et nytt bygg p?
nordsiden av Kristian Augusts gate. En slik l?sning betyr at UiO vil f~ aktiviteter p? tre sider
av Tullinl?kka, i tillegg til nye arealer under Tullinl?kka.

UiO har i ulike sammenheng pekt p? at Nasjonalgalleriet kan v?re interessant ? overta, hvis
dette skulle bli fristilt til annet form?l. I s? tilfelle vil Nasjonalgalleriet kunne integreres med
utbyggingen av Tullinl?kka, og benyttes i sammenheng med Kulturhistorisk museum.
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En slik l?sning vil inneb?re et samlet ?campus sentrum?, med undervisning, museum,
forskning, utstillinger, etc, hvor alt bindes sammen med Tullinl?kka som et naturlig sentrum
for b?de studenter og publikum.

Det vil v?re behov for leie av lokaler n?r Tullinl?kka for kontorfunksjonene, knyttet til
Kulturhistorisk museum. I det videre arbeidet m? disse funksjonene ogs? ivaretas.

Magasinering
Det forutsettes at magasinering foretas utenfor Sentrum for ? begrense utbyggingsbehovet her.
I dag leies 7 700 m2 brutto for KHM p? ?kern for magasiner med tilh?rende lokaler for
konservering og revisjon. Det har lenge v?rt arbeidet for ? avvikle virksomheten i brakkene i
Frederiks gate 3. Opprinnelig plan var ? bygge om lokaler i Gydas vei 8 for
Konserveringsseksjonen. Det arbeides n? for ? flytte Konserveringsseksjonen til leiearealene
p? ?kern istedenfor til Gydas vei. I tillegg vurderes ? flytte Fornminneseksjonen, som i l?pet
av 2013 vil m?tte flytte fra Kristian Augusts gate, til ?kern.

For ? innpasse nevnte virksomhet er det n?dvendig ? utvide leiearealet p? ?kern. Det kan
v?re mulighet for ? inng? tilleggsavtale om leie av ca i 200 m2 brutto i samme bygg p?
?kern.

P? lengre sikt kan det for UiO v?re l?nnsomt ? oppf?re eget bygg for magasiner med
tilh?rende virksomhet utenfor sentrum. Universitetsdirekt?ren vil utrede dette og se KHMs
magasinbehov i sammenheng med NHMs behov.

Alternativ Bygd?y ? Bj?rvika ? ?kern
Muligheten for ? kunne erverve tomt i Bi?rvika:
Statsbygg har siden 2001, p? oppdrag fra KD, arbeidet med tilrettelegging av tomt for museet
i Bj?rvika. Utarbeidet planforslag ligger til politisk behandling i Oslo kommune.

Jernbaneverket har de siste ?rene planlagt nytt dobbeltspor mellom Oslo S og Ski
(Follobanen). Oslo kommune, Plan- og bygningsetaten har behandlet Jembaneverkets
reguleringspianforslag og lagt dette ut til offentlig h?ring i august 2012.

Jernbaneverkets forslag er n? at hele tomteomr?det for KHM i Statsbyggs forslag omreguleres
til jernbaneform?l grunnet b?de arealbehov for jernbane og beredskapsomr?de. Plan- og
bygningsetaten konkluderer med at planene for et nybgg for KHM ?ikkevil kunne
gjennomf?res dersomforeliggende plan for Follobanen vedtas?

Det m? antas at myndighetene anser utbygging av Follobanen som et meget sterkt
samfunnsbehov. Det vil si at utbyggingsmulighetene p? avsatt omr?de for nybygg for KHM i
reguleringspianen av 2004 ikke er til stede.

Fasedelt utbygging
Det er enighet mellom KD og UiO om at fornyelse p? Bygd?y og sikring av
vikingskipsamlingen har h?y prioritet og m? tas som fase 1.
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UiO har orientert Riksantikvaren og Oslo kommune
Universitetsdirekt?ren har orientert Riksantikvaren og ledelsen i Oslo kommune om planene
for et vikingtidsmuseum p? Bygd?y og en utvikling i Sentrum.

Forslag til vedtak:

Universitetsstyret anser at muligheten for a etablere et nybyggfor KHMpa det
planlagte tomteomradet i Bj?rvika ikke lenger er til stede.

Styret opprettholder anbefalingen om utvikling av et vikingtidsmuseum pa Bygd?y i
- ? ____1 i ~ -~ il.-~ ~~vur ~nt~u urivejutingert i ~iyrernuiei .1 Y. V. ~ VI ~.

Universitetsstyret vil i tillegg anbefale at Kulturhistorisk museum utvikles pa
Tullinl?kka, med arealer under Tullinl?kka, og rehabilitering av Historisk museum.

~?~tja
Gunn-Elin Aa. Bj?mebot
universitetsdirekt?r

Per E. Syvertsen
teknisk direkt?r
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